
申請從死者銀行戶口支用款項以支付殯殮開支，必須提交下列證明文件 (正

本及影印本 )：

民政事務總署

二零二四年二月

民政事務總署署長根據民政及青年事務局局長轉授的權力，在接獲有關人士的

申請後，可發出“需要支用款項證明書”，批准從死者銀行戶口支用款項，

https://www.had.gov.hk/tc/public_services/estates/forms_publications.htm。

http://www.had.gov.hk/tc/public_services/estates.htm

申請獲批後，申請人會獲發“需要支用款項證明書”，證明書會載有明確

的指示。申請人可向銀行出示證明書，要求支用有關的款項，銀行須根據

指示以銀行本票直接付款予殯儀服務提供者。款額將會由民政事務總署署

長按當時整套殯儀服務的收費釐定。

本署承諾收到申請以及所有必需的文件和資料後起計一小時內發出“需要

支用款項證明書”以支付死者的殯殮開支。

銀行收到證明書後，會要求證明書的持有人出示身分證明文件，並會查核

有關戶口的結餘。
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The following documents (originals and photocopies) are required to support an 
application for a certificate for release of money from the bank account of the 
deceased person to meet funeral expenses — 

On approval of the application, a certificate for release of money with detailed 
specifications will be issued to the applicant who may then present the certificate 
to the bank.  The bank will be required to make payment to the funeral service 
supplier direct by a cashier order.  The amount to be released will take into 
account the prevailing fees for a funeral package.

We pledge to issue a "Certificate for Necessity of Release of Money" to meet 
funeral expenses of a deceased person within one hour of receipt of an 
application and all necessary documents and inforamtion.

On presentation of the certificate, the bank will ask for proof of identity from the 
holder of the certificate.  The bank will also check against the available balance 
in the account(s) in question.

The Director of Home Affairs, under authority delegated by the Secretary for Home 
and Youth Affairs, may issue on application a “Certificate for Necessity of Release

Home Affairs Department
February 2024

 https://www.had.gov.hk/en/public_services/estates/forms_publications.htm.

 http://www.had.gov.hk/en/public_services/estates.htm.
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